

## **Әл-Фараби атындағы Қазақ ұлттық университетімен ынтымақтастық**

Группа исследователей кафедры «Финансы и учет» Высшей школы экономики и бизнеса КазНУ им.аль-Фараби участвуют в реализации проекта ТОО «Центр исследований, анализа и оценки эффективности» при Высшей аудиторской палате Республики Казахстан (*далее – Центр*) ИРН BR21882352 «Разработка новой парадигмы и концепции развития государственного аудита, рекомендаций по улучшению системы оценки качества и управления и эффективного использования национальных ресурсов» в рамках программно-целевого финансирования МНВО РК (2023-2025 гг.).

В целях коллаборации в рамках заключенного соглашения члены ПЦФ начали работу совместно с отделом исследований и прогнозирования Центра, в частности специалист - практик Турсынбаева Назира Еришовна провела лидерскую лекцию для студентов 3 курса специальности «Финансы» на тему «Финансово-математические модели».

В данный момент научно-исследовательская группа университета с Центром работает над подготовкой ряда статей для реализации устойчивого развития государственного аудита, где рассматриваются рекомендации по улучшению системы оценки качества и управления и эффективного использования национальных ресурсов по достижению Целей устойчивого развития (ЦУР 7,8,13,17).

Данная коллаборация продолжается, и исследуемая тема показывает насколько важны данные рекомендации для достижения Целей устойчивого развития в Казахстане.

### **Cooperation with Al-Farabi Kazakh National University**

A group of researchers of the Department of «Finance and Accounting» of the Higher school of business and economics of KazNU named after Al-Farabi participate in the implementation of the project of LLP «Center for Analytical Research, and Evolutions» at the Supreme Audit Chamber of the Republic of Kazakhstan (hereinafter - the Center) IRN BR21882352 «Development of a new paradigm and concept for the development of state audit, recommendations to improve the system of quality assessment and management and effective use of national resources» in the framework of program-targeted financing of the Minister of Science and Higher Education of the Republic of Kazakhstan (2023-2025).

In order to collaborate within the framework of the signed agreement members of the Targeted Financing Program started working together with the Research and Forecasting Department of the Center, in particular specialist - practitioner Nazira Yerishovna Tursynbaeva held a leadership lecture for 3rd year students of the specialty «Finance» on the topic «Financial and Mathematical Models».

The University's research team and the Center are currently working on a series of articles for the implementation of sustainable development of the state audit, which addresses recommendations for improving the system of quality assessment and management and effective use of national resources to achieve the Sustainable Development Goals (SDGs 7,8,13,17).

This collaboration is ongoing and the topic under study shows how important these recommendations are for achieving the Sustainable Development Goals in Kazakhstan.



